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ZAB.0012.2.16.2021 
 

Protokół nr  19/21 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 2 marca 2021 roku 
  

1) Otwarcie obrad  
 

Pan Włodzimierz Bogdan Karczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
w dniu 2 marca 2021 r. o godzinie 1205  otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący powitał radnych oraz Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu, Pana 
Zygmunta Stanisława Wierzowieckiego – Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku, 
Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora 
SPZPS we Włocławku, Pana Mariusza Kosmalskiego – inspektora w Wydziale Realizacji 
Projektów i Funduszy Zewnętrznych, Pana Zygmunta Bałutę -  Naczelnika Wydziału 
Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 

2) Stwierdzenie quorum   
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 7 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 7 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 18/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

25 listopada 2020 r. 
5) Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania  w dzierżawę, najem, użytkowanie 

oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. 

6) Wyrażenie opinii  w sprawie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania 
i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.  

7) Informacja Zarządu Powiatu z udzielonych w 2020 r. dotacji,   tym z przeznaczeniem  
na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  

8) Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych  i wykorzystanych przez poszczególne 
podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego za 2020 r. 

9) Informacja Zarządu Powiatu na temat wielkości środków zewnętrznych 
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przeznaczonych na realizację działań inwestycyjnych oraz o działaniach podjętych 
przez Powiat Włocławski w zakresie pozyskania dodatkowych źródeł finansowych od 
podmiotów zewnętrznych w 2020 roku oraz plany i zamierzenia w tym zakresie 
z uwzględnieniem Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych 
we Włocławku. 

10) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji umów zawieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2020 r. 

11) Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku w 2020 r. 

12) Sprawy różne. 
13) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji  zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za – 7 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.   
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

4) Przyjęcie protokołu nr 18/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
25 listopada 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 25 listopada 2020 r.?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 18/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 25 listopada 
2020  roku i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 18/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 25 listopada 
2020  roku. 
 

5) Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania  w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że dyrektor SPZPS przedłożył na obrady komisji 
informację dotyczącą zbycia, oddania  w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia 
aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2020 r. Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego 
materiału? Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
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informacji ii przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała Informację Dyrektora w sprawie zbycia, oddania  w dzierżawę, 
najem, użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. 

 

Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania  w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 
6) Wyrażenie opinii  w sprawie projektu uchwały w sprawie zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
informacji ii przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata lub na czas nieoznaczony.  
 
Projekt uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

7) Informacja Zarządu Powiatu z udzielonych w 2020 r. dotacji, tym 
z przeznaczeniem  na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji?  
Radni nie wnieśli uwag, pytań. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację Zarządu Powiatu z udzielonych w 2020 r. dotacji, tym z przeznaczeniem  
na pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego.  
Informacja Zarządu Powiatu z udzielonych w 2020 r. dotacji, tym z przeznaczeniem  na 
pomoc finansową dla jednostek samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.  

 
8) Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne 

podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze 
Powiatu Włocławskiego za 2020 r. 

 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji?  
Radni nie wnieśli uwag, pytań. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację Zarządu Powiatu o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne 
podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2020 r. 

 

Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne podmioty 
dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2020 r. stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
9) Informacja Zarządu Powiatu na temat wielkości środków zewnętrznych 

przeznaczonych na realizację działań inwestycyjnych oraz o działaniach 
podjętych przez Powiat Włocławski w zakresie pozyskania dodatkowych źródeł 
finansowych od podmiotów zewnętrznych w 2020 roku oraz plany i zamierzenia 
w tym zakresie z uwzględnieniem Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonej informacji?  
Radni nie wnieśli uwag, pytań. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
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przyjęła informację Zarządu Powiatu na temat wielkości środków zewnętrznych 
przeznaczonych na realizację działań inwestycyjnych oraz o działaniach podjętych przez 
Powiat Włocławski w zakresie pozyskania dodatkowych źródeł finansowych od podmiotów 
zewnętrznych w 2020 roku oraz plany i zamierzenia w tym zakresie z uwzględnieniem 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

Informacja Zarządu Powiatu na temat wielkości środków zewnętrznych przeznaczonych na 
realizację działań inwestycyjnych oraz o działaniach podjętych przez Powiat Włocławski w 
zakresie pozyskania dodatkowych źródeł finansowych od podmiotów zewnętrznych w 2020 
roku oraz plany i zamierzenia w tym zakresie z uwzględnieniem Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.  

10) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji umów zawieranych przez Powiat 
Włocławski, z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2020 r. 
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad informacją.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że jest ok. 50 umów – zleceń. Czego i kogo dotyczą te 
umowy, które są praktycznie bardzo do siebie podobne. 
Sekretarz Powiatu  poinformował, że został przygotowany dokument, który zawiera 
w swojej treści informację o wszelkich umowach, jakie zostały zawarte przez powiat oraz 
starostwo powiatowe.  Umowy – zlecenia, o których mówił radny dotyczą pracowników, 
u których zakończone zostały roboty publiczne. Pracownicy po tych pracach są zatrudnieni na 
umowę – zlecenie na okres miesiąca czasu.  Taka polityka kadrowa jest kontynuowana od 
wielu lat. Ileś miejsc w ramach funkcjonowania Urzędu Pracy jest realizowanych w ramach 
robót publicznych w Starostwie Powiatowym. Obecnie roboty publiczne są krótsze, bo trwają 
do pół roku. Ok. 20 osób po tych robotach publicznych też jest zatrudnianych. W tym roku 
była specyficzna sytuacja, że na polecenia wojewody Starostwo było zobowiązane, żeby 
oddelegowywać pracowników do Sanepidu. Kilka osób w takim trybie było oddelegowanych. 
Były to 3 etaty.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację Zarządu Powiatu z realizacji umów zawieranych przez Powiat 
Włocławski, z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2020 r. 

Informacja Zarządu Powiatu z realizacji umów zawieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2020 r. stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 

 
11) Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 

Włocławku w 2020 r. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że z działalności komisji za rok 2020 zostało 
sporządzone sprawozdanie. Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do 
przedłożonego sprawozdania? Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem sprawozdania 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja  
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku w 2020 r. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku 
w 2020 r. stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

12) Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos?  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał o nieruchomość w Brzeziu? Czy jest jakaś informacja od 
wojewody?  
Sekretarz Powiatu poinformował, że była kierowana korespondencja do Wojewody 
Kujawsko -  Pomorskiego co się dzieje z postepowaniem i na jakim jest etapie. Zmieniło się 
o tyle, że sprawa spadkowa z Sądu we Włocławku, która jest przeszkodą do prowadzenia 
spraw przez wojewodą przeszła do Warszawy. Dla samej sprawy nie jest to dobra wiadomość, 
bo sądy w Warszawie mają wiesze obłożenie i dłużej działają. Zmieniona została właściwość 
sądu do ustalenia praw spadkowych po osobie zmarłej za granicą. Sąd warszawa – 
Śródmieście jest sądem właściwym w sprawach Polaków, którzy nie mają miejsca 
zamieszkania na terenie kraju.  Było rozpoznanie prawne, co można w tej sytuacji zrobić. 
Sytuacja nie zmienia się od wielu lat, od momentu, kiedy postępowanie zostało wszczęte 
przez wojewodę, który bada legalność przejęcia majątku na Skarb Państwa w trybie przepisu 
dekretu o reformie rolnej. Wyjaśnienie praw spadkowych dopiero zacznie się badanie 
merytoryczne przez wojewodę i ustali krąg podmiotów odpowiedzialnych przez stronę. 
Proces trwa już 4 rok i nic nie wskazuje na to, żeby się  sprawa zakończyła. Jest to dopiero 
etap postępowań spadkowych, które mają ustalić krąg osób, które będą stronami 
w postępowaniu  prowadzonym przez wojewodę. Były szukane rozwiązania prawne. Było to 
konsultowane z notariuszami w miesiącu grudniu 2020 r. Jest po stronie powiatu 
odpowiedzialność odszkodowawcza wobec potencjalnych osób, które mają do tego mienia 
prawa a także wobec osób, które podejmują takie decyzje. W tym roku są przeznaczone jakieś 
środki na zabezpieczenie mienia. Stan prawny nie zmienia się pomimo wysiłków. Nie ma się 
na to wpływu.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że trzeba non stop wykazywać, jakie powiat ponosi 
koszty związane z utrzymaniem nieruchomości. Należy to wysyłać do wojewody. Może są 
podstawy prawne, aby wystąpić do wojewody o zwrot zainwestowanych środków. Może 
będzie to jakaś próba przyspieszenia zakończenia postępowania.  
Sekretarz Powiatu powiedział, że jest problem, z którego trudno wyjść. Są też opinie, żeby 
znaleźć dowody, które potwierdzałyby, że obiekt był zarządzany. Być może są świadkowie, 
że w tym obiekcie, że w ramach gospodarstwa (majątku) podejmowane były czynności 
związane z zarządzaniem obszarem rolnym, to jest cenna wiedza i chętnie takie osoby 
zaprosiłoby się przed notariuszem i spisali oświadczenia świadków. Służyłoby to 
postępowaniu dowodowemu, które miałoby na celu wykazanie w postępowaniu (a powiat jest 
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stroną), że było zarządzanie majątkiem i podlegało to reformie rolnej, i te wnioski są 
niezasadne. Wniosek zmierzający do odszkodowań nie byłby wówczas zasadny.  

 
13) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 2 marca 
2021 r. o godzinie 1235  zamknął obrady komisji. 
  

 

Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów 

 
Włodzimierz Bogdan Karczmarek 

 

   Sekretarz Komisji  
Budżetu i Finansów  
 
Mariusz Bladoszewski  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …….. 


